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Protokół Nr XVIII 
 

z XVII sesji Rady Miejskiej w Brusach, która odbyła się 30 marca 2017 roku  

w godz. 10.00 – 12.30 

 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu sesji.  

Ponadto w sesji wzięli udział:  

1. Burmistrz Brus - Witold Ossowski 

2. Skarbnik Gminy - Ewa Trzebiatowska – Gryglewska  

3. Sekretarz Gminy – Mariola Rodzeń 

4. Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty – Jacek Bruski 

5. Dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego – Eliza Szczesna 

6. Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Magdalena Zakrzewska – Posieczek 

7. Dyrektor Wydziału Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych – Zbigniew Żabiński 

8. Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Cysewska  

9. Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – Paweł Wolter 

10. Radca prawny Grażyna Felska 

11. Sołtysi i przewodniczący osiedla 

12. Media 

13. Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Brusach – Albin Kiedrowski 

14. Dyrektor Gimnazjum w Brusach – Tomasz Rogalla 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej.  

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach. 

5. Informacja z działalności komisji stałych Rady Miejskiej.  

6. Zgłaszanie interpelacji, wolnych wniosków i zapytań. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

7.1 dostosowania sieci prowadzonych przez gminę Brusy szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe  
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7.2 wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego uczniom niektórych oddziałów 

klasy III i uczniom oddziałów klasy VI Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II  

w Brusach, uczniom oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w Czapiewicach oraz 

uczniom oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w Męcikale, w roku szkolnym 

2017/2018  

7.3 określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych prowadzonych przez Gminę Brusy 

szkół podstawowych  

7.4 zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia przebiegu drogi publicznej 

gminnej nr 206040G  

7.5 przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy Brusy na 2017 rok  

7.6 uchwalenia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Brusy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na terenie gminy Brusy na lata 2017 – 2020  

7.7 przyjęcia Programu Promocji i Profilaktyki Zdrowia Gminy Brusy „Pomóż swemu 

sercu” na lata 2017-2019  

7.8 określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  

7.9 zmiany statutu samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Brusach oraz określenia zasad ustalania i przekazywania z budżetu 

Gminy Brusy środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i 

usług  

7.10 zmian w budżecie gminy Brusy na 2017 r.   

7.11 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2017-2022  

8. Odpowiedź na zgłaszane interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

9. Sprawy organizacyjne. 

10. Zamknięcie obrad.   

 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady dokonała otwarcia XVIII sesji Rady Miejskiej i powitał wszystkich 

obecnych. Poinformował, że w sesji uczestniczy 11 radnych. (czterech rannych nieobecnych – 

Zbigniew Szczepański, Marek Zblewski, Zbigniew Łącki, Marek Daniłko) stwierdziła, że sesja 

jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
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Ad. 2.  

Radni nie zgłosili uwag do protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej. Przewodnicząca Rady 

przeprowadziła głosowanie, w którym radni przyjęli jednogłośnie protokół z poprzedniej sesji 

bez odczytywania.  

 

Ad. 3.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła proponowany porządek obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad. 

 

Ad. 4.  

Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu sesji. Od tego punktu w sesji uczestniczy rady Zbigniew 

Szczepański. 

 

Ad. 5. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji stałych o informacje z ich 

działalności.  

Przewodniczący Andrzej Wiecki: Komisja Oświaty, Kultury i Sportu odbyła 3 posiedzenia: 9 

marca br. Analizowała działalność Centrum Kultury i Biblioteki w Brusach. Rozmawiano 

również o planowanych inwestycjach. Jesteśmy zadowoleni z bieżącej działalności, młodzież i 

dzieci zdobywają dodatkowe umiejętności. Jest to szeroka oferta, która kosztuje, po utracie 

dotacji ze Starostwa Powiatowego musimy sobie radzić sami, budynek CKiB wymaga remontu. 

25 marca komisji analizowała uchwały oświatowe, reforma ta powoduje, że ucieka nam 1/9 

uczniów, baza zostaje taka sama. Zostajemy przy tym, co mamy, dodatkowo utworzyliśmy 

nową szkołę na bazie gimnazjum, najlepiej jak podzielimy tych uczniów po połowie. 

Uważamy, że takie rozwiązanie jest na ten moment optymalne. 29 marca odbyło się wspólne 

posiedzenie komisji, podczas którego analizowano projekty uchwał przygotowanych na 

dzisiejszą sesje.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Bezpieczeństwa Publicznego Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska odbyła jedno posiedzenie w dniu 29 marca, które w całości poświęcone było 

analizie materiałów przygotowanych na XVIII sesje Rady Miejskiej w Brusach.  
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Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej oraz Rodziny odbyła jedno posiedzenie w dniu 29 marca, 

które poświęcone było analizie materiałów przygotowanych na XVIII sesje Rady Miejskiej w 

Brusach.  

 

Ad. 6. 

Radni zgłosili następujące interpelacje: 

Radny Zbigniew Szczepański: 

 Kiedy się zaświeci lampa na przejeździe kolejowym w Żabnie?   

 

Radna Bernadeta Niebrzydowska: 

 Zgłosiła zły stan nawierzchni drogi wojewódzkiej nr 326. 

 

Radny Andrzej Kulesza: 

 Dodał, iż droga 235 jest w również złym stanie, kostka granitowa na ul. Gdańskiej jest 

w opłakanym stanie. 

 

 

Ad. 7.1 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci 

prowadzonych przez gminę Brusy szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. Poinformowała o zgłoszonej do tego 

projektu uchwały autopoprawce (autopoprawka stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji). 

Przewodnicząca Rady dodała, iż wcześniej taka sama uchwała została podjęta, jako uchwała 

intencyjna, powiedziała, iż uważa, że jest to najbardziej optymalne rozwiązanie, jakie możemy 

zaproponować. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie uchwały wraz z autopoprawką, w którym Rada 

podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/174/17 

w sprawie dostosowania sieci prowadzonych przez gminę Brusy szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe  

jednogłośnie 12 za, – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 5 

do protokołu sesji).  
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Ad. 7.2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wskazania miejsca realizacji 

obowiązku szkolnego uczniom niektórych oddziałów klasy III i uczniom oddziałów klasy VI 

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Brusach, uczniom oddziału klasy VI Szkoły 

Podstawowej w Czapiewicach oraz uczniom oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w 

Męcikale, w roku szkolnym 2017/2018. Następnie poinformowała o zgłoszonej autopoprawce 

(autopoprawka stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji).  

Następnie otworzyła dyskusję.  

Radny Zbigniew Szczepański – mam niepokój, że 10 latki będą miały kontakt z 16 latkami.  

Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty, Jacek Bruski – obecnie również jest przenikanie 

uczniów, jest to kompleks szkół. Jest zapewnienie dyrektorów, że dzieci będą pod nadzorem. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Brusach Albin Kiedrowski potwierdził, że 

tak będzie, od kiedy istnieje gimnazjum to przenikanie zawsze istnieje. Dyrektor Gimnazjum 

w brusach Tomasz Rogalla również to potwierdził, będziemy czynić wszelkie starania, aby to 

bezpieczeństwo zapewnić.  

Burmistrz Brus – dopiero niedawno udźwignęliśmy ciężar rozdzielania szkół. Mamy dwa 

osobne wejścia, kiedyś było wspólne wejście ze szkołą ponadgimnazjalną. Naszym celem i 

zapewnieniem jest kontynuacja inwestycji, zabiegamy o dofinansowanie zewnętrzne, chcemy 

budować halę sportowa. Przy tym chciałoby się zrobić więcej np. łącznik z hala i SP II. Jest to 

nasz kolejny cel, nie wiemy jak będzie wyglądało dofinansowanie. Możemy już dzisiaj 

prowadzić pewne analizy. Ciągle mamy problem z zajęciami z wychowania fizycznego, 

odbywają się na korytarzach, hala rozwiązałaby problem. Obecnie będzie modernizowany 

stadion. To, że powstają dwie szkoły to jest kwestia organizacyjna. Jest to kwestia ułożenia 

planu. I tak gimnazjum korzysta z sal SP, już teraz jest przenikanie. Jest to kwestia 

organizacyjna, dla rodziców nie występuje gwałtowna zmiana, wszystko zostanie w jednym 

miejscu. Dodał, że możemy pozyskać dodatkowo ok. 500 tyś zł. na naukę j. kaszubskiego, są 

to dodatkowe etaty dla nauczycieli. Mamy zapewnione, że będą pieniądze na j. kaszubski. 

Kolejne decyzje będą z czasem podejmowane. Myślę, że zmienią się też przepisy, bo jest dużo 

niewiadomych. Subwencja może być większa bez zmianowości, ale w niektórych szkołach nie 

da się bez tego ułożyć arkuszy. Nie mamy wpływu na to jak będzie wyglądała siatka godzin.    

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie uchwały wraz z autopoprawką, w którym Rada  
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podjęła uchwałę Nr XVIII/175/17 

w sprawie wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego uczniom niektórych 

oddziałów klasy III i uczniom niektórych oddziałów klasy VI Szkoły Podstawowej im. 

Jana Pawła II w Brusach, uczniom oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w 

Czapiewicach oraz uczniom oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w Męcikale, w roku 

szkolnym 2017/2018 

11 za, 1 wstrzymujący się – 12 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.3 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji 

do klas pierwszych prowadzonych przez Gminę Brusy szkół podstawowych. 

Następnie otworzyła dyskusję.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/176/17 

w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych prowadzonych przez 

Gminę Brusy szkół podstawowych  

jednogłośnie 12 za – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 8 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.4 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych i ustalenia przebiegu drogi publicznej gminnej nr 206040G. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/177/17 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia przebiegu drogi 

publicznej gminnej nr 206040G  

 jednogłośnie 12 za,– 12 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 9 

do protokołu sesji).  
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Ad. 7.5 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy 

Brusy na 2017 rok. 

Następnie otworzyła dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/178/17 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy Brusy na 2017 rok  

jednogłośnie 12 za – 12 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 10 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.6 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 

Programu Współpracy Gminy Brusy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie gminy Brusy na lata 2017 – 2020  

Następnie otworzyła dyskusję.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/179/17 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Brusy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie gminy Brusy na lata 2017 – 2020  

jednogłośnie 12 za, – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 11 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.7 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Promocji i 

Profilaktyki Zdrowia Gminy Brusy „Pomóż swemu sercu” na lata 2017-2019. 

Następnie otworzyła dyskusję.  

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/180/17 

w sprawie przyjęcia Programu Promocji i Profilaktyki Zdrowia Gminy Brusy „Pomóż 

swemu sercu” na lata 2017-2019  
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jednogłośnie 12 za – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 12 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków. 

Następnie otworzyła dyskusję.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/181/17 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  

12 za, – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

sesji).  

 

Ad. 7.9 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowego 

zakładu budżetowego o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Brusach oraz określenia 

zasad ustalania i przekazywania z budżetu Gminy Brusy środków finansowych wynikających 

z rozliczenia podatku od towarów i usług, poinformowała o zgłoszonej do tego projektu 

uchwały autopoprawce (autopoprawka stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji) 

Następnie otworzyła dyskusję.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie wraz a autopoprawką, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/182/17 

w sprawie zmiany statutu samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Brusach oraz określenia zasad ustalania i przekazywania z 

budżetu Gminy Brusy środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od 

towarów i usług  

12 za, – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

sesji).  

 

Ad. 7.10 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brusy 

na 2017 r.  
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Następnie otworzyła dyskusję.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/183/17 

w sprawie zmian w budżecie gminy Brusy na 2017 r.   

12 za, – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

sesji).  

 

Ad. 7.11 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brusy na lata 2017-2022. 

Następnie otworzyła dyskusję.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVIII/184/17 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2017-2022  

12 za, – 12 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

sesji).  

 

Ad. 8 

Odpowiedź na zgłaszane interpelacje i zapytania. 

Interpelacja Radnego Zbigniewa Szczepańskiego – Burmistrz odpowiedział, iż lampy te są 

podłączone pod instalację PKP, teraz są one ustawione tak, że jak przejeżdża pociąg to one się 

zapalaj. Nie jest to nasze oświetlenie będziemy dążyć do tego, aby zostało to przepięte pod nasz 

system.  

W sprawie złej nawierzchni dróg nr 235 i 236 ze strony kierownika Deruby jest zapewnienie, 

że na drodze nr 236 będą pewne prace prowadzone, chcę żeby odbyło się spotkanie z radnymi 

i sołtysami z tego rejonu. Droga 235 – inwestycja ta czeka w swojej kolejce w RPO jest 

ograniczona pula pieniędzy. Są realizowane pewne zadania, zmieniła się klasyfikacja tej drogi, 

powinno się rozstrzygnąć w tym roku czy są środki finansowe na to zadanie. Zależy nam też 

na tym, aby była też ścieżka rowerowa. Nie ukrywam, że świadomie wyszarpaliśmy po km na 

naprawę tej drogi. Pula pieniędzy z Unii Europejskiej jest ograniczona. Potrzeb jest dużo, 

rywalizujemy z innymi samorządami. Niewielka pula została przydzielona na drogi lokalne. 

Samorząd Województwa Pomorskiego również ma ograniczenia. Dla nas najistotniejsze jest 

przejście przez gminę Brusy. Przystępujemy dziś do projektowania ulic centrum i ul. Szkolnej.  
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Ad.9 

Przewodnicząca Rady poinformował radnych, że do końca kwietnia muszą złożyć 

oświadczenie majątkowe za 2016 rok. 

 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Brusach.  

 

Protokół sporządziła  

Joanna Kobus 

 


